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DTL-Selvkørernetværk 

  

Deres ref.:  Vor ref.: 24-7 /  24-2134   Dato: 5.08.2024 

Referat DTL Selvkørernetværksmøde 

Mødedato:   29. juni 2024           

Mødested:    Recharge City, Kai Lindbergs Vej 2B, 1.sal, 8700 Horsens   

  

Fremmødte: 

 Andreas Schmidt 

 Bent Kjærgaard  

 Brian Pedersen 

 Emil Thøgersen 

 Flemming Dybdal Rasmussen 

 Flemming Jensen 

 Flemming V. Jensen 

 Jan Bergmann Scheuer 

 Jens Jørgen Pedersen 

 Jesper Bojer Kjær 

 Jesper Saaby 

 Kaj V. Sørensen 

 Lars Brian Justesen 

 Morten Christian Olsen 

 Niels Christian Skindbjerg 

 Per Hjortshøj Andersen 

 Per Moldrup Kappel 

 Simon Bang Sandager 

 Søren Hvolbøll Pedersen 

 Tom Hansen 

 Aage Olesen 

sekr. Finn Bjerremand  
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Fraværende:  

 Brian Damsgaard Jensen 

 Elith Andersen 

 Erik Skræddergaard 

 Simon Vinther Matthiasen 

 Teddy Leif Nielsen 

  

 

Velkommen til SKN-møde i Horsens 

 

Ordstyrer Flemming Jensen bød velkommen til mødet. 

 

Godkendelse af referat 

 

Referatet fra SKN-mødet den 10. februar blev godkendt uden kommentarer 

 

 

Medlemsforhold 

 

Til dagens møde var der fremmødt fire nye medlemmer til netværket.  

Bent Kjærgaard gav et indlæg om hvordan DTL-Selvkørernetværk i sin tid var blevet født 

og hvordan udviklingen har været gennem tiderne.  

De fire nye medlemmer, Simon Bang Sandager, Jesper Bojer Kjær, Jesper Saaby og Niels 

Christian Skindbjerg præsenterede sig selv og deres virksomheder for resten af gruppen. 

Herefter fulgte en præsentation af de øvrige medlemmer.  

Tom Hansen fulgte op med lidt om netværkets struktur og virke, og sagde blandt andet 

at man forventer et godt fremmøde af medlemmerne, som repræsenterer lokale 

vognmandsvirksomheder landet over. Hvis man ud af et helt års møder, fire i alt, kun er 

mødt frem til det første møde bør man nok overlade posten til en anden.  

Sekr. fortalte også at der holdes fire møder hen over året og det sidste møde, som regel 

afholdes i slutningen af november, hvor der også er et socialt arrangement.  

  

 

DTL-Selvkørernetværks klage over manglende vinterførebekæmpelse 

 

Ved det sidste møde tilbage i februar var der stor utilfredshed med den elendige, ja 

nærmest manglende vinterførebekæmpelse i store dele af Danmark under 

vinterperioden lige efter nytår. 
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Debatten om emnet udløste at to medlemmer af netværket skulle lave en rapportering 

om problemerne, som kunne afleveres som en samlet rapport  med spørgsmål mv. til 

Vejdirektoratet. 

I den anledning blev Elith Andersen og Tom Hansen udpeget til at lave en sådan rapport 

med hjælp fra DTL’s administration.  Allerede den 27. marts blev der fremsendt en mail 

fra DTL-Selvkørernetværk til Vejdirektoratet chef, hvor der blev spurgt om forklaringer på 

hvorfor det var gået så galt og hvorfor beredskabet i visse dele af landet tilsyneladende 

nærmest havde svigtet og givet op.  

I april måned kom der en henvendelse fra Vejdirektoratet, der gerne ville invitere ene 

delegation til møde ved Vejdirektoratets driftscentral i Aalborg, hvorfra al vintertjeneste i 

Vejdirektoratets regi bliver styret.  

Det viste sig at det var svært lige at finde en dato, men den 19. juni mødtes Elith 

Andersen, Tom Hansen, underdirektør ved DTL, Ove Holm samt sekr. Finn Bjerremand 

med drifts- og teknikdirektør ved VD Michael Kirkfeldt og områdechef ved VD, Michael 

Ebbesen på driftscentralen i Aalborg. 

Under mødet hvor der blev lagt mange argumenter frem og Vejdirektoratet erkendte at 

det ikke var gået så godt med vinterførebekæmpelsen, specielt i Østjylland. Ud fra 

mange af kritikpunkterne, hvor det fra DTL-Selvkørernetværks side også blev påpeget at 

man ikke var tidlig nok ude og der tilsyneladende ikke altid er så god kontakt med 

virkeligheden ude på vejene, blev det aftalt at der skal forsøges oprettet et informations-

netværk med deltager fra DTL-Selvkørernetværk. Planen er at netværkets medlemmer vil 

få direkte kontaktmuligheder med driftscentralen, så de hurtigt kan få sendt det 

nødvendige personale og materiel ud hvor det er galt. Tilsvarende netværk er også i gang 

i både Norge og Sverige. DTL har dog ikke hørt om nogen erfaringer på området endnu.   

Efterfølgende har DTL-Selvkørernetværk modtaget en mail fra Vejdirektoratet med tak 

for et godt og konstruktivt i Aalborg.  

I mailen kvitteres der også for modtagelsen af tilbuddet om indrapportering af mang-

lende snerydning, glat føre og lignende, og DTL-Selvkørernetværk vil modtage en 

henvendelse fra Vejdirektoratet om oprettelsen af indrapporteringsnetværket.  

Mødet viste også at det kan betale sig at aflevere konstruktiv kritik. Tom Hansen havde 

under eventuelt rejst kritik af at der flere steder på det igangværende 

motorvejsbyggeriet i Østjylland, er stablet gamle lastbildæk op foran begyndelsen på et 

midlertidig autoværn. Stablerne lå dog ofte længere inde på den i forvejen smalle 

kørebane end autoværnet. Det betød at man kunne blive nødt til at påkøre dækstakken, 

hvis der lå et andet køretøj på venstre side af lastvognstoget og man pludselig kom til et 

nyt midlertidigt autoværn, hvor der så ikke var plads til at rykke ud til venstre, hvilket var 

meget uheldig ved kørsel i mørke. Til dette kom der nedenstående svar fra 

Vejdirektoratet  

Under mødet blev det rejst kritik af de stablede dæk der står ved start af midlertidige 

betonværn. Ved kommende projekter til vi stille krav om eftergivelige autoværnsender i stedet 

for stablede bildæk. Ved de igangværende projekter undersøger vi om det er muligt at rykke de 
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første autoværnssektioner og dækkende lidt ind, men vi er noget presset på pladsen bag 

autoværnene. 

Vi har siden konstateret ved selvsyn under kørsel på E45 at alle stakkene med gamle 

lastbildæk er blevet rykket ind så de flugter med de nye midlertidige autoværn.  

 

Under mødet blev der fra Vejdirektoratets side også gjort opmærksom på at man bør 

anvende app’en Giv et praj, det gælder både huller i vejen, grene der hænger ud over 

vejen, skilte der ikke er i orden og lignende udfordringer. Både Vejdirektoratet og mange 

kommuner har en sådan app.  

 

  

Indlæg om Team Driver 

 

Camilla Beenfeldt og Charles Sonny Garvang introducerede Team Driver – hvor de fortalt 

hvem de er, og hvad de står for. De viste nogen af de faciliteter deres app tilbyder og 

som kan være med til at hæve vidensniveauet i branchen samtidig med at der er det 

sociale aspekt i at chauffører bedre kan holde kontakt med hinanden uanset geografisk 

placering. 

DTL-Selvkørernetværk takker for det interessant indlæg.   

 

Forsikring 

 

Aage Olesen havde været til møde med if og kunne fortælle at der var to nye tiltag på vej 

 Sundhedsforsikring til vognmanden selv 

 Drivlineforsikring til ældre lastbiler 

 

Der blev debatteret på at et par meget lastbilorienterede assurandører er hørt op. 

 

 

Bordet rundt 

 

Per Kappel  

Der er store broproblemer på A26, det er først og fremmest vejbroen som blev påkørt af  

en særtransport for et stykke tid siden, der giver anledning til mange overvejelser.  

Det overvejes at rive broen ned, da der faktisk ikke er behov for den.  

Der har også i begyndelsen af året været en høring om A26 vedr. opgradering af rute 26  

på strækningen Sallingsund – Hanstholm, hvor DTL også har afgivet høringssvar.  

 

Tom Hansen  

Der har været generalforsamling i Næstved Vognmandsforening og  

formanden er fortsat på formandsposten. 
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Brian Pedersen  

Der har også været generalforsamling i Vestjyllands Vognmandsforening  

og vi har skiftet formand efter at Carsten Dyreborg er blevet medlem af DTL’s bestyrelse.  

Den nye formand er Morten Bækgaard.  

 

 

Jan Bergmann Scheuer  

I Sjællands Vognmandsforening har vi haft Vognmandens Dag  

ved HEJ i Dalby sammen med Næstved Vognmandsforening, Køge Vognmandsforening  

og Storstrøms Vognmandsforening.  

Der kommer et fyraftensmøde den 3. september 2024 kl. 18:00 hos IVECO DANMARK i 

Albertslund  

 

Flemming V. Jensen  

Transportbehovet falder for dyrtransporter, grisene bliver eksporteret ud af landet i  

stedet for at blive transporteret til et dansk slagteri. Vi er allerede ramt af at der er  

arbejdsdage hvor slagteriet har lukket.  

 

Søren Hvolbøll Pedersen 

Den 14. september holder vi i SØV (Sydøstjyllands Vognmandsforening), Vognmandens  

Dag ved AMU Syd i Kolding sammen med Fyns Vognmandsforening og Sønderjyllands  

Vognmandsforening, og vi er godt i gang med planlægningen.  

 

Niels Christian Skindbjerg 

I Vognmandsforeningen Vendsyssel har vi haft en snak om et samarbejde med Nordjysk  

Vognmandsforening. 

 

Andreas Schmidt 

Vi har haft generalforsamling i Sønderjyllands Vognmandsforening, og Ole Bang Jensen 

er fortsat som formand. Vi havde et indlæg om demens på generalforsamlingen.  

Vi er også med i den kommende Vognmandens Dag i Kolding, og det er helt sikkert ikke 

så tosset at samles om projekt, hvor man også kan uddelegere opgaverne.  

 

Bent Kjærgaard 

Vognmandslauget havde arrangeret en udflugt til Sverige, hvor vi bl.a. besøgte Lund  

domkirke og så en middelalderborg.  

 

Flemming Dybdal Rasmussen 

I Fyns Vognmandsforening har vi også haft generalforsamling og vi har fået Heine  

Pedersen, STV Logistik, som ny formand. Vi har også fået to nye bestyrelsesmedlemmer,  

Claus Christiansen og Christian Holmegaard.  
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Emil Thøgersen 

Vi har i Østjyllands Vognmandsforening haft generalforsamling, og et fyraftensmøde ved  

E. Hessel. Vi arbejder på en tur til IAA Transportation i Hannover til september. 

 

Jesper Saaby   

Morsø Vognmandsforening har den 17. maj holdt et fyraftensmøde i Kulturcenter  

Skive sammen med Skive og Omegns Vognmandsforening, Holstebro Vognmands-  

Forening, Midtjyllands Vognmandsforening og Thy Vognmandsforening, 

hvor Ulrich Gregersen fra BroBizz fortalte om den kommende km-skat, og Finn 

Bjerremand gav et indlæg om vægt og dimensioner efter de nye regler. 

 

Morten Chr. Olsen 

Vi har haft generalforsamling i Nordjysk Vognmandsforening og der er kommet to nye  

bestyrelsesmedlemmer til. Det er Flemming Jensen (Understed) og Tim Jespersen, hvor 

sidstnævnte er ny formand. Bestyrelsen er gået fra fem til syv medlemmer i bestyrelsen.  

 

 

Eventuelt 

Jens Jørgen Pedersen spurgte om der skal beregnes moms af km-skatten. Svaret er at det 

skal der ikke. 

 

Næste møde 

Det næste møde bliver den 31. august ved Recharge City i Horsens 

 

Mødet i november 

Det blev vedtaget at det enten skal være den 23./24. november eller den 30. nov./1. dec. 

med mødet sidst på året.  

Der er siden mødet blevet sendt forslag ud til et møde den 23./24. november ved Scandic 

Odense SV. 

 

  

 

DTL Selvkørernetværk 

Sekr. Finn Bjerremand 

Tlf. 40961611 

Mail. fba@dtl.eu 
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